
Notat   

Ministeren 
J.nr. RIB-21-00038 
 
Den 27. februar 2008 
 

   
    
   
  

 

 
 
 
 
Miljøministerens svar på spørgsmål 164 (FMPU alm. del) stillet af Folketingets Miljø- og  
Planlægningsudvalg 
      
 
Spørgsmål 164: 
 
Vil ministeren bekræfte, at Miljøcenter Ribe står ved det fulde indhold af deres brev af 13. december 2007: 
”Udtalelse til ansøgning om dispensation til kommercielt fiskeri af blåmuslinger i Vadehavet”, herunder deres 
anbefalinger om, at bestanden af blåmuslinger bør værre større og mere robust, før man i givet fald overvejer 
tilladelser til at genoptage fiskeriet af blåmuslinger i beskyttelsesområdet? 
 
Svar:  
 
Jeg har forelagt spørgsmålet for Miljøcenter Ribe, der har oplyst følgende: 
 
"Miljøcenter Ribe fastholder sin udtalelse af 13. december 2007. Det fremgår heraf, at det er "Miljøcenter 
Ribes vurdering, at Skov- og Naturstyrelsen – bl.a. under hensyntagen til forsigtighedsprincippet – bør over-
veje at der ikke anbefales et kommercielt fiskeri for indeværende. Bestanden bør være større og mere robust, 
før man i givet fald overvejer tilladelse til at genoptage fiskeriet på blåmusling i beskyttelsesområdet. 
 
Såfremt Skov- og Naturstyrelsen samlet finder, at der bør meddeles dispensation, bør det ske under hensyn-
tagen til de ovenfor anførte bemærkninger – og alene overvejes at genåbne fiskeriet i Grådyb/Hjerting Løb 
med op til 700 t, hvor tilgængeligheden og reproduktionen af blåmuslinger er størst.   
Det anbefales derimod ikke, at områder i Knudedyb - på grundlag af det foreliggende - pt bør overvejes åbnet 
for fiskeri."  
 
Der er således ikke uenighed mellem Skov- og Naturstyrelsen og Miljøcenter Ribe, idet styrelsen gav dispen-
sation til at fiske max 700t i Grådyb/Hjerting Løb.”  
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